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သတင္းတို

ေမ ၂၂၊ ၂၀၁၉

ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒျပဳေရး 
ဆုုိင္ရာေကာ္မတီမွ အင္းေလးကန္ေဒသ 
ထိန္းသိမ္းကာကြယ္ေရး ဥပေဒ(မူၾကမ္း)ႏွင့္ 
ပတ္သက္၍ ျပည့္စုုံေကာင္းမြန္ေသာ ဥပေဒ 
တစ္ခုု ေပၚထြက္လာေစေရးအတြက္ ျပည္သူ 
လူထုုၾကားနာပြဲကုုိ (၅-၆-၂၀၁၉ ) မွ (၇-၆-
၂၀၁၉ ) အထိ ေန႔စဥ္ နံနက္ ၁၀ နာရီမွစတင္ 
၍ ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္႐ုုံး၊ က်ားေခါင္း 
ခန္းမတြင္ က်င္းပျပဳလုပ္သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္က  အသိေပးေၾကညာ 
ထား သည္။ 

ထုုိ႔ျပင္ www.shanstateparliament.
gov.mm ႏွင့္ ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ေဖ့စ္ဘြတ္ခ္စာမ်က္ႏွာတြင္ ပူးတဲြတင္ျပ 
ထား ေသာ အင္းေလးကန္ေဒသ ထိန္းသိမ္း 
ကာကြယ္ေရးဥပေဒ (မူၾကမ္း)ႏွင့္ပတ္သက္ 
၍ ေအာက္ေဖာ္ျပပါ အေၾကာင္းအရာမ်ား 
အေပၚ အႀကံျပဳခ်က္မ်ား ေပးပို႔လုုိပါက  
shanparliament@gmail.com သိုု႔ (၃၁-
၅-၂၀၁၉ ) ရက္ေန႔ ေနာက္ဆုုံးထားေပးပို႔ 
ႏိုင္ပါေၾကာင္း အသိေပးေၾကညာထားသည္။ 
(က) ဥပေဒ (မူၾကမ္း)၏ ရည္ရြယ္ခ်က္မွာ 

အဘယ္နည္းႏွင့္ ၎သည္ ဆီေလ်ာ္ပါ 
သလား။ 

(ခ) ဥပေဒ (မူၾကမ္း)အတြက္ လုုိအပ္ခ်က္ 
မွာ ရွင္းလင္းပါသလား။ 

(ဂ) ဥပေဒ (မူၾကမ္း)အတြက္ ရည္ရြယ္ခ်က္ 
မွာ  လုုိအပ္ခ်က္ႏွင့္ ကုုိက္ညီပါသလား။ 

(ဃ)  ဥပေဒ (မူၾကမ္း)၏ ရည္ရြယ္ခ်က္မွာ 
ဥပေဒတစ္ရပ္၏ အဓိကက်ေသာ 

ျပ႒ာန္းခ်က္မ်ားႏွင့္ ကိုုက္ညီပါသလား။ 
(င) ဥပေဒ (မူၾကမ္း)၏ ႀကိဳတင္ခန္႔မွန္းႏုုိင္ 

ေသာ အက်ဳိးဆက္မ်ားမွာ အဘယ္ 
နည္း။ 

(စ) ဥပေဒ (မူၾကမ္း) တြင္ မရည္ရြယ္ဘဲျဖစ္ 
ေပၚလာႏုုိင္သည့္ အက်ဳိးဆက္မ်ား ရွိပါ 
သလား။ 

(ဆ) ဥပေဒ (မူၾကမ္း) ထည့္သြင္းေရးဆြဲထား 
ေသာ အေၾကာင္းအရာမ်ားသည္ အစုိးရ 
၏ ဘ႑ာေရးဆုုိင္ရာ စည္းမ်ဥ္း၊ 

အင္းေလးကန္ေဒသထိန္းသိမ္းကာကြယ္ေရးဥပေဒ (မူၾကမ္း)  ျပည္သူလူထုု 

ၾကားနာပြဲ  က်င္းပမည္

  ကရင္ျပည္နယ္ ဓာတ္သတၱဳအေသးစားလုပ္ငန္းႏွင့္ လက္လုပ္လက္စား ဥပေဒ( မူၾကမ္း) 
ႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ အႀကံျပဳခ်က္ေပးပို႔လိုသူမ်ားရွိပါက  အႀကံျပဳခ်က္မ်ားကို ကရင္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္႐ုံးသို႔လိပ္မူ၍ ၃၁.၅.၂၀၁၉ ( ေသာၾကာေန႔ ) ေနာက္ဆံုးထားၿပီး ေပးပုုိ႔ႏုုိင္ပါေၾကာင္း 
ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ေဖ့စ္ဘြတ္ခ္စာမ်က္ႏွာတြင္ အဆုုိပါဥပေဒၾကမ္းႏွင့္အတူ ပူးတြဲ၍ 
အသိေပးေၾကညာထားသည္။ 

(ကုုိးကား- ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ေဖ့စ္ဘြတ္ခ္)

လုုပ္ထုုံး လုုပ္နည္းမ်ားႏွင့္ ကိုုက္ညီပါ 
သလား။ 

(ဇ) ဥပေဒ (မူၾကမ္း)သည္ တရားဥပေဒ 
စုုိးမုုိးေရးကုုိ ေထာက္ပံ့ပါသလား။ 

(စ်) ဥပေဒ (မူၾကမ္း)သည္ ဥပေဒျပဳေရး 
လႊတ္ေတာ္မ်ားမွ အစိုုးရအား သင့္ေလ်ာ္ 
မွန္ကန္စြာ အျပန္အလွန္ ထိန္းေက်ာင္း 
ႏုုိင္ရန္ အေထာက္အပံ့ေပးပါသလား။ 

(ည) သီးျခားအႀကံျပဳခ်က္မ်ား 
(ကုုိးကား- ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ေဖ့စ္ဘြတ္ခ္)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၇၉

ေမ ၉ ၊၂၀၁၉  

၁၃ႀကိမ္ေျမာက္၊ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ပံုမွန္အစည္းအေ၀းတြင္ ျပည္နယ္လြႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေအာင္ေက်ာ္သူ (သထုုံ-၂) က  မြန္ျပည္နယ္အတြင္း ျမန္မာႏိုင္ငံ
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈေကာ္မရွင္မွ ခြင့္ျပဳခဲ့ၿပီး ေျမျပင္တြင္ လုပ္ငန္းအေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ 
ရြက္ျခင္းမရွိေသာကုမၸဏီမ်ားအား မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕မွ မည္ကဲ့သို႔ထိန္းေက်ာင္း
သြားမည္ကုိ စိတ္၀င္စားပါေၾကာင္း၊ မြန္ျပည္နယ္တြင္ ျမန္မာႏိုုင္ငံရင္းႏီွးျမႇဳ ပ္ႏံွမႈေကာ္မရွင္ 
(MIC) ခြင့္ျပဳခ်က္ရရိွၿပီးေသာ လုပ္ငန္းမ်ားစြာရွိေၾကာင္း၊ သုုိ႔ေသာ္  ေျမျပင္တြင္ လုပ္ငန္း
အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္မႈမ်ား အားနည္းလ်က္ရွိသည့္အတြက္ မြန္ျပည္နယ္ 
အစိုးရ အဖြဲ႕အေနျဖင့္ ခြင့္ျပဳခ်က္ရယူၿပီး လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္မႈမရွိေသာ ကုမၸဏီမ်ားအား 
မည္ကဲ့သို႔ထိန္းေက်ာင္းသြားမည္ကုုိသိလုုိေၾကာင္းေမးျမန္းရာ မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕၊ 
စီမံကိန္း၊ ဘ႑ာေရး၊ လူဝင္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ျပည္သူ႔အင္အားဝန္ႀကီး ဦးဝဏၰေက်ာ္က 
ျမန္မာႏုိင္ငံ ရင္းႏီွးျမႇဳပ္ႏွံမႈေကာ္မရွင္ ခြင့္ျပဳမိန္႔ရရွိခဲ့ၿပီးျဖစ္ေသာ္လည္္း အျခားဌာနဆိုင္ရာ 
၏ လိုအပ္ေသာခြင့္ျပဳမိန္႔မ်ားမျပည့္စံုသည့္အတြက္ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္မႈေႏွာင့္ေႏွးေန 
ျခင္းျဖစ္ၿပီး လံုးဝလုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္မႈမရွိျခင္း မဟုတ္ပါေၾကာင္းႏွင့္ အဆုိပါကုမၸဏီမ်ား 
၏ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္မႈမ်ာ အား ျမန္မာႏုိင္ငံရင္းႏီွးျမႇဳ ပ္ႏံွမႈေကာ္မရွင္ႏွင့္ မြန္ျပည္နယ္ 
ရင္းႏီွးျမႇဳ ပ္ႏံွမႈလုပ္ငန္းမ်ား ႀကီးၾကပ္ေရးအဖြဲ႕တို႔မွလည္း ႏွစ္စဥ္ပံုမွန္ကြင္းဆင္းႀကီးၾကပ္ 
ဝန္ေဆာင္မႈေပးလ်က္ရွိသည္ဟုု ေျဖၾကား သည္။  

ကိုယ္စားလွယ္မွဆက္စပ္ေမးခြန္းအေနျဖင့္ ေမးျမန္းရာတြင္ တခ်ဳိ႕ေသာကုမၸဏီမ်ား 
သည္ MIC ခြင့္ျပဳခ်က္အား လက္ဦးမႈသဖြယ္ရယူထားၿပီး ႏိုင္ငံတကာသို႔ လိုက္လံ 
ေရာင္းခ်ေနသည့္ ပြဲစားမ်ားသဖြယ္ က်င့္ႀကံေဆာင္ရြက္ေနသက့ဲသို႔ျမင္မိေၾကာင္း၊ MIC 
ခြင့္ျပဳခ်က္အရ လုပ္ငန္းအေကာင္ထည္ေဖာ္ေနသည့္ကာလ (Construction Period) 
အျဖစ္ သတ္မွတ္ထားသည့္ (၃) ကာလကုန္ဆံုးၿပီး ေနာက္ထပ္သက္တမ္းတိုးျမႇင့္ေရး 
အတြက္ ယင္းကုမၸဏီမ်ား၏ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ထားရိွမႈ၊ တိုးတက္မႈအေျခအေနႏွင့္ 
စပ္လ်ဥ္းၿပီး ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕အေနနဲ႔ သေဘာထားမွတ္ခ်က္ေပးတဲ့အခါမွာ လုပ္ငန္း 
ေဆာင္ရြက္နုိင္ျခင္းမရိွသည့္ ကုမၸဏီအဖြ႕ဲအစည္းမ်ားအား အမွန္ပကတိအတုိင္း သေဘာ 
ထားမွတ္ခ်က္ ေပးပို႔ေဆာင္ရြက္ရန္ရိွသျဖင့္ ထိုအခါတြင္ ျပည္နယ္အစုိးရအဖြဲ႕အေနျဖင့္ 
ယင္းက့ဲသို႔ အမွန္ပကတိအေျခအေနအတိုင္း MIC သို႔ သေဘာထားေပးပို႔သြားရန္ 
အစီအစဥ္ရွိ၊ မရွိ၊ ကုမၸဏီအေနျဖင့္ ေျမျပင္တြင္ ဘာမွ မလုပ္ဘဲ Permit ကိုင္ထားၿပီး (၃) 
ႏွစ္ျပည့္လွ်င္ သက္တမ္းတိုးသည့္ကိစၥသည္ ယုတၱိေဗဒမဆန္သည့္ကိစၥျဖစ္၍ ၎ကိစၥ 
မ်ဳိးကို ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕အေနျဖင့္ ထိေရာက္သည့္ ေဆာင္ရြက္မႈျပဳလုပ္ေပးဖို႔ အစီ 
အစဥ္ရွိ/မရွိေမးျမန္းရာ- ခြင့္ျပဳသက္တမ္း(၃)ႏွစ္ျပည့္မွသာ ျပည္နယ္အစိုးရက သေဘာ 
ထားေပးပို႔ရမည္ျဖစ္ၿပီး (၃)ႏွစ္အတြင္း သက္ဆိုင္ရာ MIC ရဲ႕ Permit ကို ရယူထားသည့္ 
ကုမၸဏီမ်ားအေနျဖင့္ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ျခင္းမရွိခဲ့ပါက MIC က လုပ္ငန္း (၃) ႏွစ္ၿပီး 
ေနာက္ သေဘာထားေမးျမန္းလာသည့္အခ်ိန္တြင္ ျပည္နယ္အစိုးရအေနျဖင့္ လုပ္ငန္း  
ေဆာင္ရြက္ထားျခင္းမရွိလွ်င္ မရွိေၾကာင္း၊ သေဘာထားမွတ္ခ်က္ေပးသြားမွာျဖစ္သလို 
လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ထားလွ်င္လည္း ရာခိုင္ႏႈန္းအားျဖင့္ မည္၍မည္မွ်ေဆာင္ရြက္ထား 
သည္ကို သေဘာထားမွတ္ခ်က္ေပးသြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္မႈမရွိသည့္ 
ကုမၸဏီအား ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕မွ ႏွစ္ႀကိမ္တိုင္တြန္းအားေပး ေဆာင္ရြက္ထားေၾကာင္း 
ဝန္ႀကီးက ေျဖၾကားခဲ့သည္။  (ကုုိးကား- မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ေဖ့စ္ဘြတ္ခ္)

ေမ ၉ ၊၂၀၁၉

၁၃ ႀကိမ္ေျမာက္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ပံုုမွန္အစည္းအေဝးတြင္ ျပည္နယ္လြႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္ ေဒၚခုိင္ခုိင္လ့ဲ (သထံု-၁) မွ တုိင္း 
ေဒသႀကီး/ျပည္နယ္အစုိးရ၏ စီမံပုိင္ခြင့္အရ 
ေဆာင္ရြက္ထားရိွသည့္ ေက်းရြာထင္းစုိက္ခင္း 
ႏွင့္ပတ္သက္၍   ဆက္စပ္ေမးခြန္းအေနျဖင့္ 
ေက်းရြာထင္းစုိက္ခင္းဥပေဒကိုု ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္မွ  ျပ႒ာန္းၿပီးေနာက္ ေက်းရြာစိုုက္ခင္းမ်ား 
ကိုု Focal Person ျဖစ္သည့္သစ္ေတာဦးစီးဌာန 
ေအာက္တြင္ ဖြ႕ဲေပးထားသည့္ ႀကီးၾကပ္ေရး 
ေကာ္မတီမ်ားျဖင့္ ႀကီးၾကပ္ၿပီး ျပန္လည္ထိန္း 
သိမ္းထားျခင္းရိွ/မရိွ၊  ေက်းရြာမ်ားအား လႊေဲျပာင္း 
ေပးထားသည္ဆုိသည့္ဧကမ်ား ေျမျပင္တြင္ 
တကယ္ရိွပါသလား (သိုု႔) တစ္ဦးတစ္ေယာက္ 
ပုဂၢလိကပုိင္ျဖစ္ေနပါသလား၊  မြန္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္က ျပ႒ာန္းထားသည့္ ေက်းရြာထင္း 
စိုက္ခင္းဥပေဒအတုိင္း ျပန္လည္ေဆာင္ရြက္ရန္ 
အစီအစဥ္ ရိွ/မရိွ ေမးျမန္းရာ မြန္ျပည္နယ္သယံ 
ဇာတႏွင့္ သဘာ၀ပတ္၀န္းက်င္ထိန္းသိမ္းေရး 
၀န္ႀကီးမွ ေဒါက္တာမင္းၾကည္၀င္းမွ ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္က ျပ႒ာန္းခ့ဲသည့္ ေက်းရြာထင္းစုိက္ 
ခင္းႏွင့္ ေဆာင္ရြက္ထားသည့္ကိစၥမရိွေၾကာင္း၊ 
ယခင္က ႏုိင္ငံေတာ္ေငြေၾကးႏွင့္ စုိက္ပ်ဳ းိခ့ဲသည့္
သစ္ေတာစုိက္ခင္းရိွၿပီး ၁၉၉၂ ခုႏွစ္ သစ္ေတာ 
ဥပေဒအရ ေသာ္လည္းေကာင္း၊ နည္းဥပေဒအရ 
ေသာ္လည္းေကာင္း စိုုက္ထားျခင္းျဖစ္ၿပီး နည္း 
ဥပေဒအရ ေက်းရြာမွသုံးစြမဲည့္ ႀကီးၾကပ္မႈ 
ေကာ္မတီကုိ လႊေဲျပာင္းေပးၿပီးပါက သစ္ေတာ 
ဦးစီးဌာနမွ စီမံခန္႔ခြပုိဲင္ခြင့္ မရိွေတာ့ဘဲ ႀကီးၾကပ္မႈ 
ေကာ္မတီႏွင့္အသုံးခ်သူမ်ားက စီမံခန္႔ခြပဲါေၾကာင္း၊ 
ေနာက္ပုိင္းတြင္ ရာဘာပင္မ်ား က်ဴ းေက်ာ္စုိက္ 
ပ်ဳးိလာသည့္အတြက္ ႏုိင္ငံေတာ္၏ ေငြလုံးေငြရင္း 
ျဖင့္စုိက္ထားသည့္ စုိက္ခင္းမ်ား ပ်က္စီးယုိယြင္း 
ကာ လက္က်န္မရိွသေလာက္ ျဖစ္ေနေၾကာင္း၊ 
ျပ႒ာန္းထားသည့္ ထင္းစုိက္ခင္းဥပေဒအရ 
စုိက္ခင္းတည္ေထာင္မည္ဆုိပါက သက္ဆုိင္ရာ 
ေက်းရြာအုပ္ခ်ဳ ပ္ေရးမွဴးမွတစ္ဆင့္ တင္ျပၿပီး 
ဥပေဒအရ သစ္ေတာဦးစီးဌာနက ေဆာင္ရြက္
သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္းႏွင့္ ဥပေဒအရ တည္ေထာင္ 
ထားသည့္စုိက္ခင္းျဖစ္ပါက ဥပေဒအရအေရး
ယူေဆာင္ရြက္မႈရိွလာမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေျဖၾကား 
ခ့ဲသည္။  (ကိုးုကား-မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္)

ရင္းႏွီးျမ ႇဳပ္ႏွံမႈခြင့္ျပဳခ်က္ရရိွထားေသာ္လည္း  

လုပ္ငန္းအေကာင္ထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ႏိုင္စြမ္းမရိွသည့္ 

ကုမၸဏီမ်ားအား  မည္သုုိ႕ထိန္းေက်ာင္းမည့္အေၾကာင္း  ေမးျမန္း

ျပည္နယ္ေက်းရြာထင္းစုိက္ခင္းဥပေဒ 

အေကာင္ထည္ေဖာ္ႏိုင္ေရး  ေမးျမန္း
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၇၉

ေမ ၁၇၊ ၂၀၁၉  

တိုင္းအစိုးရ၀န္ႀကီးမ်ားအေနျဖင့္ ေမးခြန္း 
မ်ားကို ၀တ္ေက်တန္းေက် လာေရာက္ 
ေျဖဆုိျခင္းမျပဳရန္ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ဦးသန္းက သတိေပးသည္။

ေမလ ၁၅ ရက္ကက်င္းပေသာ တိုင္း 
လႊတ္ေတာ္အစည္းအေ၀း ၿပီးဆုံးေၾကာင္း 
နိဂံုးခ်ဳပ္စကားေျပာရာတြင္ ဦးသန္းက 
ေအာက္ပါအတိုင္း ေျပာၾကားသည္။

''မိမိတို႔လႊတ္ေတာ္အေနနဲ႔ အစည္း 
အေ၀းျပဳလုပ္ေတာ့မယ္ဆိုရင္္ အခမ္းအနား 
အစီအစဥ္မ်ားကုိ ျပည္သူမ်ားသိရွိေအာင္ 
ေဖ့စ္ဘြတ္ခ္ေပ့ခ်္မွာ ႀကိဳတင္ျခင္း၊ Live 
လႊင့္ျခင္းမ်ား ျပဳလုပ္သည့္အတြက္ ကုိယ္စား 
လွယ္မ်ားနဲ႔၀န္ႀကီးမ်ား ေမးျမန္းေျဖၾကား 
တာေတြကုိ စိတ္၀င္တစားေစာင့္ၾကည့္ေန 
ၾကတဲ့ ျပည္သူေတြရွိေနတဲ့အတြက္ ၀န္ႀကီး 
မ်ားအေနနဲ႔ လႊတ္ေတာ္မွာ ၀တ္ေက်တန္းေက် 

လာေရာက္ေျဖဆုိျခင္းမလုပ္ဘဲ အေလး 
အနက္ထားေျဖၾကားဖုိ႔လုိသလုိ ေျဖၾကား 
ခ်က္အေပၚလည္း ေသခ်ာမွတ္သား အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ၾကဖုိ႔ ထပ္မံတိုက္ 
တြန္းလုိပါတယ္""ဟု ဦးသန္းက ေျပာသည္။

ဧၿပီ ၂၅ ရက္မွ ေမလ ၁၅ ရက္အထိ 
က်င္းပေသာ ဒုတိယအႀကိမ္ စစ္ကိုင္းတိုင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ (၁၈) ႀကိမ္ေျမာက္ 
ပံုမွန္အစည္းအေ၀းတြင္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ားက ဌာနအလုိက္ ေမးခြန္းေမးျမန္း 
ရာ လုံၿခံဳေရးႏွင့္နယ္စပ္ေရးရာ၀န္ႀကီးဌာန 
ႏွင့္သက္ဆိုင္သည့္ ေမးခြန္းကုိးခု၊ စုိက္ပ်ဳိး 
ေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္း၀န္ႀကီးဌာန 
ႏွင့္သက္ဆိုင္သည့္ ေမးခြန္း ၂၆ ခု၊ သစ္ 
ေတာႏွင့္ သတၱဳတြင္း၀န္ႀကီးဌာနႏွင့္ သက္ 
ဆိုင္သည့္ ေမးခြန္း ၁၂ ခု၊ လွ်ပ္စစ္၊ စက္မႈ 
ႏွင့္ လမ္းပန္းဆက္သြယ္ေရးႏွင့္သက္ဆုိင္ 
သည့္ ေမး ခြန္း ၄၃ ခု၊ စည္ပင္သာယာေရး 
ႏွင့္သက္ဆုိင္သည့္ ေမးခြန္း ၁၄ ခု၊ လူမႈေရး 

၀န္ႀကီးဌာနႏွင့္သက္ဆိုင္သည့္ ေမးခြန္း ၂၇ 
ခု၊ စာရင္းစစ္ခ်ဳ ပ္ႏွင့္သက္ဆုိင္သည့္ ေမးခြန္း 
တစ္ခုျဖစ္ေၾကာင္း ဦးသန္းကေျပာသည္။ 

''ဒီ (၁၈) ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္း 
အေ၀းမွာ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က ၀န္ႀကီးေတြ 
ကိုသတိေပးတာ ႏွစ္ႀကိမ္ရွိသြားၿပီ။ အဓိက 
၀န္ႀကီးေတြက လႊတ္ေတာ္ကုိ ေလးစားမႈ 
ပိုင္း နည္းနည္းေလ်ာ့နည္းေနေသးတာေပါ့။ 
ဥပမာ- ၀န္ႀကီး က အေျဖပါမလာတာလည္း 
ႏွစ္ႀကိမ္၊ သုံးႀကိမ္ေလာက္ရွိၿပီ""ဟု ကနီ 
ၿမိဳ႕နယ္ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စား 
လွယ္ ဦးထြန္းထြန္း၀င္းက ေျပာသည္။

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ တစ္ဦး၏ 
ေမးခြန္းကုိ သက္ဆိုင္ရာ၀န္ႀကီးက လာ 
မေျဖဘဲ အျခား၀န္ႀကီးက ကုိယ္စားေျဖ 
သည့္အေပၚ ၀န္ႀကီးမ်ား လႊတ္ေတာ္ကုိ 
အေလးထားရန္ တုိုင္းလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က 
သတိေပးခဲ့သည္။
(ကိုးုကား- http://www.7daydaily.com)

တိုင္းအစုိးရ၀န္ႀကီးမ်ားကုိ  စစ္ကိုင္းတုိင္းလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒   သတိေပး

ေမ ၁၂၊ ၂၀၁၉  

မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၌ ၀န္ႀကီးမ်ား ေမးခြန္းေျဖဆိုမႈတြင္ 
လုိအပ္ခ်က္မ်ားရွိသျဖင့္ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ေဒၚတင္အိက ၀န္ႀကီ မ်ား 
ကို သတိေပးသည္။

ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၏ေမးခြန္းသည္ ဆက္စပ္ေမးခြန္းမ်ားျဖစ္လာ 
ျခင္း၊ အခ်ဳိ႕ေမးခြန္းမ်ားကို ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္က မၾကာခဏ ေျဖၾကားျခင္း 
မ်ားရွိသျဖင့္ ယခုကဲ့သုိ႔ သတိေပးေျပာၾကားျခင္း ျဖစ္သည္။

 ''၀န္ႀကီးမ်ားသည္ မိမိတာ၀န္ယူေသာ ၀န္ႀကီးဌာနႏွင့္ပတ္ 
သက္သည့္ ေမးခြန္းမ်ားကိုသာေျဖပါ။ တိတိက်က်နဲ႔ ေျမျပင္အေန 
အထားနဲ႔ ကိုက္ညီမယ့္အေျဖရမယ္ဆိုရင္ ဆက္စပ္ေမးခြန္းကို ကိုယ္ 
စားလွယ္ေတြက မေမးပါဘူး။ ေမးခြန္းမ်ားကို ႀကိဳတင္ရထားလ်က္ 
တိက်ေသခ်ာတဲ့ အေျဖေတြကိုေျဖဆိုဖုိ႔ ကြၽန္မတိုက္တြန္း ပါတယ္""ဟု 
ေဒၚတင္အိက ေျပာၾကားသည္။

ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ (၁၃) ႀကိမ္ေျမာက္ အစည္းအေ၀းကို ေမလ 
၂ ရက္မွ ၁၀ ရက္အထိ က်င္းပၿပီး လႊတ္ေတာ္အစည္းအေ၀း 
ေနာက္ဆုံးရက္တြင္ ၀န္ႀကီးမ်ားကို သတိေပးခဲ့သည္။

လႊတ္ေတာ္ကရရွိသည့္ ေမးခြန္းမ်ားကို ေျမျပင္ဆင္းၿပီး ေသခ်ာ 

ေျဖဆိုရန္ ေဒၚတင္အိက ထပ္မံေျပာၾကားသည္။
''ကုိယ္စားလွယ္ေတြက ေမးခြန္းေမးရင္းနဲ႔ ဆက္စပ္ေမးခြန္း ျဖစ္ 

လာတယ္။ ဆက္စပ္ေမးခြန္းဆိုတာ တစ္ႀကိမ္ေလာက္ပဲ ေမးသင့္ 
တယ္။ ဆက္စပ္ေမးခြန္းကို တစ္ႀကိမ္တည္းမဟုတ္ဘဲ အႀကိမ္ႀကိမ္ 
ေမးလာတဲ့အခါ သက္ဆုိင္ရာ၀န္ႀကီးေတြကို အက်ပ္႐ုိက္ေစမယ့္ 
အေျခအေနမ်ဳိးကုိ ဆဲြေခၚသြားတဲ့ ဆက္စပ္ေမးခြန္းမ်ားကို ေတြ႕ေနရ 
တယ္။ ဒါကို ထိန္းခ်ဳပ္ေပးဖို႔ လိုအပ္တယ္။ အဲဒီလိုအေျခအေနမ်ဳိး 
ျဖစ္လာရင္ ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္က ၀င္ၿပီးေျဖၾကားေပးရတဲ့ အေျခအေနမ်ဳိး 
ျဖစ္လာတယ္။ သေဘာ႐ုိးနဲ႔ေမးရင္ ကြၽန္ေတာ္တို႔မွာ ျပႆနာမရွိဘူး။ 
သေဘာ႐ုိးနဲ႔မေမးလို႔ ဒီလုိျပႆနာေတြ ျဖစ္လာၾကတယ္""ဟု မြန္ 
ျပည္နယ္ စိုက္ပ်ဳိးေမြးျမဴေရးႏွင့္ ပုိ႔ေဆာင္ဆက္သြယ္ေရး၀န္ႀကီး 
ဦးထြန္းေဌးက ေျပာသည္။

ေမးခြန္းမ်ားသည္ ေျမျပင္ဆုိင္ရာ အခ်က္အလက္မ်ားျဖစ္လွ်င္ 
အေကာင္းဆုံးရႏုိင္ေအာင္ စိစစ္ၿပီး ေျဖၾကားရေၾကာင္း၊ မူ၀ါဒဆုိင္ရာ 
အခ်က္အလက္မ်ားျဖစ္ပါက ႐ုံးႏွင့္ဌာနဆုိင္ရာမ်ားမွ အခ်က္အလက္ 
မ်ား တင္ျပရေၾကာင္း ၎ကဆုိသည္။

(ကိးုကား-http://www.7daydaily.com)

မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္  ၀န္ႀကီးမ်ား  ေမးခြန္းေျဖဆိုမႈႏွင့္ပတ္သက္၍  

လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒  သတိေပး


